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Referat af bestyrelsesmøde mandag d. 14/1/2024 kl. 19.30 - 21.30 
hos Merete  

Til stede: 

Margit Hauge Johnsen (DTL) 

Susanne Mogensen (personalerepræsentant) 

Malene Lundquist (bestyrelsesformand + mor til Saga) 

Heidi Tang Homilius (mor til Agnes) 

Jeppe Deleuran Kristensen (far til Ellen og Sven) 

Charlie Croft (far til Aya) 

Daisy Steffensen (mor til Birk) 

Merete Skibelund (referent + næstformand + mor til Aksel og Marie) 

1) Hvad er der sket siden sidste bestyrelsesmøde?  

- Der er købt en mini-karrusel og en slackline for nogle af Ønskebrøndens penge. 

- Der er kommet nyt bålsted, som børnehaven er superglad for. Der bliver lavet ekstra meget bålmad 
den næste tid. 

- Byggeriet af cykelskuret er endelig kommet i gang. 

- Bestyrelsen laver et opslag til Aula, hvor vi opfordrer forældregruppen til at hjælpe med at være 
opmærksomme på fonde og evt. søge disse. 

- Børnehaven oplever, at der blandt enkelte børn er gået konkurrence i at spise mest – især til 
Marianne-mad, men også til fødselsdage. Det har resulteret i, at de involverede børn fik ondt i maven 
af overspisning. Derfor er det besluttet, at der som hovedregel vil blive sagt stop efter tre portioner 
fremadrettet.  

2) Nyt fra børnehaven: Susanne læser op fra personalemødets referat  

- Kalendergennemgang for næste halve år. Smart at Margit og Jette på forhånd havde udfyldt 
kalenderen med de faste ting. 

- Fra nu er børnegruppen igen opdelt i yngste, mellem og store, når der er aktivitetsuger. 

- Vini, Margit og Kirsten vil gerne afholde overnatning i børnehaven for de store igen i år. 

- Alle dagtilbud i Aarhus Kommune skal deltage i kompetenceforløbet ”Dagtilbud for alle.” Margit, Jette 
og Susanne deltager i workshops, som de skal hjem og præsentere for resten af personalegruppen. 
Malene foreslår, at der bliver lagt et lille opslag på Aula efter hver workshop, så forældrene ved, hvad 
der har været/kommer fokus på. Margit og Susanne synes, det er en god idé. 

- APV blev gennemgået. 
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- Der skal afholdes MUS-samtaler i 2025. 

- Der skal afholdes brandøvelse én gang årligt. Børnene er på forhånd advaret om, at den kommer – de 
kender ikke præcist tidspunkt, men det plejer at ende med at være en sjov oplevelse, hvor de voksne 
holder fokus på det at have våde strømper, fordi de skulle hurtigt ud. Når brandøvelsen har været der, 
får forældrene besked på dagen, så de er advaret i tilfælde af, at det har sat gang i spørgsmål fra 
børnene. 

- Sanni er stoppet. Martin overtager stillingen, indtil Sarah kommer tilbage midt i marts.  

- Det er en rigtig god storbørnsgruppe, som kan gruppefordeles på kryds og tværs uden problemer. 

- Personalet minder sig selv om at der skal afsættes ekstra tid til at tage imod de nye børn og internt 
aftale, hvem der overtager ansvaret, hvis man har fri eller skal noget andet. 

3) Læringssamtalen – hvor og hvad? 

- Læringssamtale tirsdag den 21. januar 2025 kl. 17 til 19 (kl. 20 for Margit og Jette) på Grøndalsvej 2. 
Det er fortsat Malene, Heidi, Daisy, Merete, Susanne, Jette og Margit, der deltager. 

- Margit uddeler dagsorden for læringssamtalen og opfordrer til at læse tilsynsrapporten igen.  

- Det bliver tilsynsrapporten, der kommer til at danne baggrund for læringssamtalen, da det taler 
videre ind i ”Dagtilbud for alle.” 

- Margit sender det, hun har om ”Dagtilbud for alle” til bestyrelsen efterfølgende. På nettet kan man 
læse om det her: PowerPoint Presentation  

4) Trivselsundersøgelse, APV 2024 – gennemgang. 

- Margit deler APVen (ArbejdsPladsVurderingen) ud på print. Alle har på forhånd haft mulighed for at 
læse denne. 

- Jeppe spørger ind til, hvad der er sket siden, de grønne punkter er blevet endnu bedre siden for to år 
siden, hvor de også var grønne. Især i forhold til medbestemmelse, indflydelse og rolleafklaring. 
Susanne siger, at Margit er dygtig til at uddelegere opgaver og også give tiden til de opgaver, der så er 
uddelt. Det er noget, man vokser af og føler sig værdsat af. 

- Det er generelt en rigtig flot APV. Der er samtale om flere punkter – f.eks. om punktet, hvor man kan 
se, at der ”ofte” og ”somme tider” skal arbejdes hurtigt. Det er oftest i skift – altså f.eks. i overgangen 
fra frokost til legeplads inkl. toilet og håndvaskning. Der er også snak om, at personalet er gode til at 
hjælpe hinanden, hvis nogen for eksempel har brug for at gå tidligere – dette er med til at give det flotte 
resultat. 

5) Kommende skolebørn og samarbejde med Engdalsskolen  

- Hvert år har børnehaven et overleveringsmøde med Engdalskolen. Ifølge skolen selv, kigger de først 
og fremmest på fordeling af drenge/piger. Herefter kigger de på børn med dansk-som-andetsprog og 
børn med udfordringer. Herefter kigger de på geografi. Skolen siger, at de prøver at sætte alle børn i en 
klasse, hvor de kender minimum én anden.  

https://aarhus.dk/media/gzenytud/dagtilbud_for_alle_praesentation_slides.pdf
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- Børnehaven kommer kun med opfordringer til skolen i forhold til klassesammensætning, hvis der er 
tale om børn med udfordringer. Der viderebringes altså ikke information om, hvorvidt børnene er gode 
venner - medmindre der er tale om, at der er specielle hensyn at tage. 

- Børnehaven planlægger at lave en forældrekaffe kun for skolebørnsforældre. Den kommer til at ligge 
sent på foråret i håbet om, at der så er kommet klasselister. Daisy nævner, at der ved hendes datter var 
et forældrepar fra børnehaven afholdt grillaften for alle skolebørnsforældre – det var rigtig fedt og gav 
et godt sammenhold før skolestart. Så hermed en opfordring til alle forældre til kommende skolebørn 
om at overveje at arrangere og afholde et lignende arrangement. 

- I foråret går børnehaven af flere omgange ned på Engdalskolen på besøg i skolegården. Desuden skal 
de en enkelt gang ind i 0.C og høre om at gå i skole. 

6) Eventuelt 

 - Jeppe er nysgerrig på de tanker, der ligger bag den måde de voksne i børnehaven strukturer deres 
hverdag – f.eks. aktivitetsuge-rullet, ture, ferieaktiviteter osv. Margit fortæller, at der er planlagte 
aktiviteter også for de børn, der ikke har aktivitetsuge, så hvis man er syg/på ferie i en aktivitetsuge, så 
går der ikke fem uger, før man igen oplever en aktivitet. Der ligger mange pædagogiske overvejelser bag 
– både i forhold til relationsopbygning og at sikre at komme omkring alle temaer i læringsplanen. Heidi 
nævner, at der tidligere er udsendt en beskrivelse, om hvad en aktivitetsuge indebærer både for dem, 
der har aktivitetsuge og også for dem, der ikke lige har aktivitetsuge – Margit genudsender denne 
beskrivelse til alle forældre. Der er en god snak om, hvordan de voksne bedst viderebringer konkret 
information om det børnene laver til forældrene. For eksempel aftales det, at der bliver filmet en lille 
video med Kirsten og børnene, der synger – denne lægges på Aula. I forbindelse med tilsynsrapporten 
foreslår Malene, at der laves en aktivitetstavle/aktivitetshjul på legepladsen med aktiviteter/lege, som 
børnene selv kan vælge imellem – dette vil også give en følelse af indflydelse. Den idé tages med til 
læringssamtalen. 

- Trappeopgangen fra garderoben til første sal bliver dekoreret søndag den 19. januar. 

- I forbindelse med tilsynet skulle der komme en konsulent. Denne er på vej, men kommer først i 
forbindelse med ”Dagtilbud for alle”. 

- Merete har bemærket, at der til eftermiddagsfødselsdage i børnehaven bliver spist utroligt lidt eller 
ingen madpakke. Også når der ”kun” er delt kage/slik ud. Det er vigtigt for børnene, at de får rigtig mad i 
maverne, ellers brænder de ud, og det kan give anledning til nogle rigtig dårlige hentesituationer og 
eftermiddage for børnene. Det er der en god snak om, og alle er enige. Der bliver foreslået, at 
”eftermiddagsfødselsdag i børnehaven” skal indeholde reel mad a la pølsehorn, bolle eller pizzasnegl, 
før der uddeles kage eller slik. Fødselsdagsmaden skal altså gøre det ud for madpakken disse dage. 
Det besluttes, at det er så stort et punkt, at det skal på dagsordenen på næste bestyrelsesmøde. Alle i 
forældregruppen, der har en holdning til dette punkt, opfordres til at give sit besyv med før næste 
bestyrelsesmøde som afholdes den 10. marts. Sig eller skriv gerne besked til en fra bestyrelsen. 

- Personalet skal på førstehjælpskursus (afholdes hvert andet år), og der er fire ekstra pladser. Det 
foregår 13. marts i børnehaven fra kl. 17 til 21. Bestyrelsen får tilbuddet først – hvis der er flere pladser 
tilbydes de til resten af forældregruppen. Tilmelding efter først til mølle-princippet. 

 


